
 
 

 

Referat 
 
Møde: Bestyrelsesmøde i BUP-DK 

 

Tidspunkt: 6. marts 2024 kl. 15.00 – 19.00 

 

Sted: Nyborg Strand 

  

Deltagere:  Nina Tejs Jørring, Rune Stevnhøj, Mette Falkenberg Krantz, Janne Maÿland Kongsted, Mirela 

Debost, Rikke Wesselhøft, Ida Maria Klinkby og Kasper Jessen. 

 

Referent:   Lene Lundkvist. 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden  

Pkt. 13 slettes – udgår da tidsfristen for svar er overskredet og der er lavet svar.  

 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde  

Rettelse til pkt. 3: Der er tidligere lavet et dekret herom ved Camilla Rathcke, som skal findes og bruges som 

vejledning – skal slettes. Det understreges, at bestyrelsen har en ambition om, at der skrives et 

holdningspapir ift, henvisninger til BUP mhp medicinering af ADHD. Rune er tovholder på dette. 

 

Rettelse til pkt. 14: Det skal tilføjes, at Ida Klinkby i årsrapporten til Sundhedsstyrelsen vil påpege, at der er 

utilfredshed med forplejning på H-kurserne. 

 

Rettelse til pkt. 3: Omkring workshop i 2025 – ”Den gode tvang” ændres til ”den hensigtsmæssige og 

nødvendige tvang”.  

 

3. Planlægning af generalforsamling 

Bestyrelsen planlagde generalforsamlingen, som afholdes i morgen, herunder kommentarer til regnskab og 

budget. 

Udvalgene kan forespørge om midler til at afholde medlemsmøder og dette skal budgetlægges år til år. 

Bestyrelsen besluttede, at det fremadrettet bør være sådan, at oplægsholdere til medlemsmøder prismæssigt 

svarer til det LVS kan give tilskud til – dvs. 7.500 kr. Dette skal udvalgene orienteres om.  

 

4. Gennemgang af dokumenterne med fælles orientering 

Dokumentet blev gennemgået uden bemærkninger. 

 

5. Nyt fra kassereren, herunder vedtagelse af budget 



 
Kassereren fremlagde udkast til budget til godkendelse på Generalforsamlingen. Bestyrelsen kom med input 

til det endelige budget.  

 

Særligt budgettet til aflønning af forperson blev drøftet. Forpersonen gik uden for døren, mens bestyrelsen 

drøftede oplæg til aflønning.  

Bestyrelsen besluttede, at der skal gives 15.000 kr. pr. måned som b-indkomst og derudover skal der ydes et 

engangsbeløb beløb 135.000 kr. som aflønning med tilbagevirkende kraft for 2023, dvs. 9 måneder x 15.000 

kr. 

 

6. Status på Årsmødet 7.-8. marts, fest med mere 2024 

Programmet blev gennemgået. Der er afbud fra en ph.d. fremlægning pga. sygdom.  

 

7. Årsmøde-udvalg 2025 

Status på planlægning af et eventuelt fælles årsmøde med voksenpsykiatrien blev drøftet. Der tages 

endelig beslutning om, hvorvidt fælles årsmøde allerede bliver i 2025 efter Generalforsamlingen. 

 

8. Hjemmeside, status 

Kasper Jessen arbejder stadig med at gøre hjemmesiden mere overskuelig.  

 

9. Høringssvar: en stor opgave. Kan vi strømline den? Forslag til arbejdsgange. 

Udsættes til bestyrelsesmøde i april.  

 

10. Pausering af oversættelse af ICD11 (orientering og plan for udmelding)  

Sundhedsdatastyrelsen har besluttet at pausere. Konsekvenser af denne beslutning blev drøftet.  

 

11. To udvalg har spurgt om fysiske medlemsmøde. Psykoterapiudvalget har anmodet om tilskud. 

Skal vi have et fast støttebeløb til to eller tre medlemsmøder om året? Se bilag. 

Selskabet yder tilskud til afholdelse af medlemsmøder.  

Bestyrelsen besluttede, at det fremadrettet bør være sådan, at oplægsholdere til medlemsmøder prismæssigt 

svarer til det LVS kan give tilskud til – dvs. 7.500 kr. Dette skal drøftes med udvalgene.  

 

12. Afholdelse af seminar den 2.-3. maj 2024 

Seminaret afholdes på Vilcon Hotel, Slagelse og planlægningen sker på møde i marts og april.  

 

13. Psykiatri på det næste møde i Det Nationale Råd for Lægers Videreuddannelse – se bilag. 



 
Punktet udgår. Christine Ebbesen m.fl. har forfattet et svar, idet svarfristen var i mandags.  

 

14. Opfølgning på punkter fra sidste bestyrelsesmøde: 

Bestyrelsen nedsatte en gruppe til at arbejde videre henvisning fra private mhp medicinering af ADHD – 

tovholder bliver Rune suppleret med Ida, Mirela og Kasper.  

Gruppen skal dannes i forhold til ny bestyrelse.  

Unge som anbringes på sikrede institutioner – forbedring af rammer. Mette Falkenberg Krantz vil undersøge 

status på denne proces ved Anne Dorthe Stenstrøm og bringe det med på næste bestyrelsesmøde.  

Mette har forsøgt at få rådgivning, dog uden held. Vil komme med ny status igen. 

”ESCAP-fond”: Bestyrelsen laver retningslinjer for ansøgningsfrister og vilkår, som Mette Falkenberg 

Krantz fremlægger på generalforsamlingen.  

Skal fremlægges på Generalforsamlingen og der skal indhentes oplysninger fra revisoren. Laves endeligt 

færdigt på seminar i maj.  

 

Bestyrelsen besluttede, at der skal laves en tydelig vejledning for, hvilke krav der stilles ansøgere som 

inspektor. Dette meddeles i næste nyhedsbrev, som Mirela Debost udarbejder.  

Dette er formidlet via Nyhedsbrev. 

 

Det blev drøftet, hvorvidt der skal være et hjemmesideudvalg. Dette kan drøftes igen efter møde med 

udbyderen.  

Det vil være fint med et hjemmesideudvalg og samle erfaring på tværs. Men det besluttet, at der ikke oprettes 

noget udvalg p.t.  

 

15. Eventuelt 

Forskningstræning sættes på til næste bestyrelsesmøde.  

Vedtægtsændringer drøftes på næste bestyrelsesmøde – skal det med i 2025?  

Uddannelsesansvarlige overlæger og uddannelseskoordinerende yngre læger skal inviteres med sammen med 

VIU til næste fællesmøde.  

 

16. Evaluering af mødet og næste møde 

Næste møde fredag morgen, hvor den nye bestyrelse konstituerer sig.  

De afgående bestyrelsesmedlemmer evaluerede deres tid i bestyrelsen. 


